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Vlaamse Woonlening  -  Evolutie verstrekte leningen

De Vlaamse Woonlening van de Vlaamse Maatschappij voor Sociaal Wonen (VMSW) en 
het Vlaams Woningfonds (VWF) is een voordelig woonkrediet voor wie een bescheiden 
inkomen heeft en toch een eigen woning wil kopen in het Vlaamse gewest. De bedoeling 
van de bijzondere sociale leningen is om mensen die niet bij de reguliere 
kredietverstrekkers terechtkunnen, toch de mogelijkheid te bieden om een lening aan te 
gaan voor de verwerving van een onroerend goed. Men kan onder meer een Vlaamse 
Woonlening krijgen voor:

- de aankoop van een woning of sociale koopwoning;
- het behoud van een woning (bv. na een echtscheiding of beëindiging van 

samenwoning);
- de renovatie, verbetering of aanpassing van een woning;
- de aankoop en renovatie van een woning;
- het behoud en renovatie van een woning (bv. na een echtscheiding of beëindiging van 

samenwoning).

De bijzondere sociale leningen hebben tot doel de betaalbaarheid van 
eigendomsverwerving te bevorderen. Vanuit de focus op kerntaken zal het Vlaams 
Woningfonds de sociale leningen van de VMSW in de toekomst overnemen en de unieke 
verstrekker ervan worden. Voorlopig kan men nog altijd terecht bij de VMSW voor de 
Vlaamse Woonlening.

1. Graag per provincie voor de jaren 2014 t.e.m. 2019 het aantal sociale leningen 
dat werd verstrekt. Hoeveel ervan werden aan alleenstaanden (zonder of met 
kinderen) verstrekt? Graag ook een onderverdeling per doel (aankoop van een 
woning op de private markt, verwerving van een sociale koopwoning, behoud van 
een woning, aankoop en renovatie, ...) van de verkregen lening en door wie de 
lening (VMSW/VWF) werd verstrekt. Indien mogelijk ook de cijfers voor de eerste 
helft van 2020.

2. Hoeveel bedroeg in de jaren 2014 t.e.m. 2019 respectievelijk het gemiddelde 
leningsbedrag en het totaalbedrag aan verstrekte leningen? Graag een 
onderverdeling per provincie. Indien mogelijk ook de cijfers voor de eerste helft van 
2020.

3. Hoeveel bedroeg in de jaren 2014 t.e.m. 2019 de gemiddelde duurtijd van de 
leningen? Graag een onderverdeling per provincie. Indien mogelijk ook de cijfers 
voor de eerste helft van 2020.



4. Hoeveel bedroeg bij het verwerven van een woning in de jaren 2014 t.e.m. 2019 de 
gemiddelde quotiteit? Hoe vaak werd er respectievelijk voor 100 procent geleend en 
hoe verhoudt zich dit tot het totaal? Graag een onderverdeling per provincie. Indien 
mogelijk ook de cijfers voor de eerste helft van 2020.

5. Hoeveel bedroeg in de jaren 2014 t.e.m. 2019 het totaalaantal bij de VMSW lopende 
kredietverleningen en hoe vaak was er sprake van een achterstal van meer dan drie 
maanden? Graag een onderverdeling per provincie. Indien mogelijk ook de cijfers 
voor de eerste helft van 2020.

6. Hoeveel bedroeg in de jaren 2014 t.e.m. 2019 het totaalaantal bij het VWF lopende 
kredietverleningen en hoe vaak was er sprake van een achterstal van meer dan drie 
maanden? Graag een onderverdeling per provincie. Indien mogelijk ook de cijfers 
voor de eerste helft van 2020.

7. Hoe evalueert de minister deze cijfers?

8. Wat is de huidige stand van zaken in het proces om van het VWF de unieke 
verstrekker/beheerder van de sociale leningen te maken?
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1-6.Voor de gevraagde statistieken verwijs ik naar de bijlage. Deze statistieken worden op 
basis van een afgesloten jaar opgemaakt. De cijfers voor de eerste helft van 2020 
ontbreken bijgevolg. Ik verwijs ook graag naar de website van VMSW 
(https://www.vmsw.be/statistieken) en VWF (hun activiteitenverslag op 
https://vlaamswoningfonds.be/downloads) waar u ook statistieken over de Vlaamse 
woonlening kunt terugvinden.

7. Het belangrijkste wat u uit de cijfers kan afleiden, is dat het geheel vooral stabiel blijft 
over de jaren heen. Er zijn wel enkele zaken die opvallen, maar die ook vrij eenvoudig 
verklaarbaar zijn:

 De hogere productie in 2014 had te maken met het aflopen van een voordeligere 
woonbonus vanaf 2015 zodat nog vele mensen hun akte wilden verlijden voor 
het einde van 2014. In de andere jaren zijn er geen sterke afwijkingen.

 Historisch zijn er lage aantallen leningen in Vlaams-Brabant, maar bij VWF is dit 
minder uitgesproken.

 De duurtijd lag bij VWF altijd wat lager, maar verschillende reglementaire 
wijzigingen hebben ervoor gezorgd dat ook hier beide stelsels naar elkaar 
toegroeien, om uit te komen rond de 25 jaar.

 De quotiteiten liggen hoog, boven de 90%, maar het valt wel op dat slechts een 
minderheid van de leningen echt 100% haalt.

8. Vanaf 1 januari 2021 zal het VWF nog de enige verstrekker van sociale leningen zijn. 
Enige uitzondering is het verstrekken van wederopnames op bestaande hypotheken, 
omdat de verstrekker hiervoor al het beheer van de bestaande hoofdlening moet 
hebben. Maar dat gaat om een beperkt volume voor kleinere bijkomende 
renovatieleningen. Het beheer van de bestaande VMSW-leningen blijft dan nog 2 jaar 
bij de VMSW tot einde 2022. De overdracht van dit beheer is namelijk technisch veel 
complexer dan de overdracht van de nieuwe productie.

BIJLAGE

Overzicht gevraagde cijfergegevens voor de vragen 1 t.e.m. 6
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